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Afdeling ‘ Wageningen en omgeving’ van Succulenta,
Koninklijke Nederlandse vereniging van liefhebbers van cactussen en

andere vetplanten



Bijeenkomst 10 juni 2021
Eindelijk konden we weer eens bij elkaar komen, na een lange coronapauze 
sedert september 2020. Wel wees onze voorzitter, die speciaal zijn vakantie 
een dag had uitgesteld om ons te mogen voorzitten, ons op het secuur 
opvolgen van de geldende coronamaatregelen m.b.t. hygiëne, mondkapjes en 
houden van afstand, waarvan acte.
Zelfs zonder specifiek programma waren 14 leden van onze afdeling 
aanwezig, kun je nagaan hoeveel er anders niet geweest waren.

Arie Rodenburg liet weten dat hij wegens zijn sterk achteruitgaande 
gezondheid helaas moet stoppen met de hobby en ook de bijenkomsten niet 
meer kan bijwonen. 
Peter vertelde dat het plotseling invallende mooie weer voor grote hitte in zijn 
kas had gezorgd en door zonnebrand was erg veel volledig uitgedroogd 
waardoor gelukkig weer voldoende ruimte is gekomen voor nieuwe planten. 
Ook Joke had het voor elkaar gekregen een Euphorbia te koken, maar zag 
minder voordelen. In de volgende discussie werd het belang van luchtramen, 
het openzetten van deuren, ventilatoren voor voldoende ventilatie in de kassen 
en eventueel schermdoek of kalk op de ramen om erge zonnebrand te 
voorkomen bepleit.
Evert vertelde dat het crisis geweest was in huize Weijman, hij had 
paardenstaarten (heermoes) bestreden en was van plan daarmee door te gaan 
tot het probleem definitief opgelost was; door een felle regen was ook nog de 
kalk van het dak gespoeld zodat hij weer het dak op moest tot hij enigszins 
flauw geworden een pauze moest nemen; ook had hij zware opsluitbanden in 
de tuin geplaatst en tot overmaat van ramp was de levering van Lithops- en 
Conophythumzaden eerst door de Chinezen gemonopoliseerd en daarna door 
de Brexit ernstig vertraagd en zelfs duurder geworden, hij moest nu ruim 
€ 0,50 cent per zakje zaad betalen. Wij wensen hem dan ook veel sterkte.
Stephen en Anton vroegen zich af hoe vaak en in welke dosering er gemest 
moest worden en met welk middel. De meeste liefhebbers geven water met 
mest van onderen, in de groeitijd 1 x per maand.     
Eric gaf als professional aan dat een hoge dosis 2 keer per jaar door hem over 
de planten werd gegeven, daarna wel goed afspoelen, maar de oplosbare mest 
is bij hem ook al in het grondmengsel verwerkt. Welke mest daarvoor het best 
geschikt is hangt weer af van welke grondmengsel gebruikt wordt en of het 
mesten dan over de kop of in de grond moet. Bij inerte substraten in plaats van
grond, zoals lava en bims moet minimaal 1 keer per maand in de groeitijd



een eetlepel per 10 liter, oftewel een dosering van 1 gram per liter of 0,5 gram 
per liter voor zaailingen door het gietwater. Bij gebruik van “gewone” 
grondmengsels minder vaak omdat in de grond vaak ook nog meststoffen 
zitten. Denk bij het kopen van mest ook aan de aanwezigheid daarin van 
sporenelementen, dat is altijd beter voor groei en bloeiwilligheid, goedkoop is 
dan duurkoop als je dat niet doet.

De keuring van de zaailingen van de zaaiwedstrijd werd gewonnen door Anton
Hartsuiker die opnieuw als beste kweker uit de bus kwam.

Ad had een Notocactus herteri meegenomen die iets had wat op bandgroei 
leek, maar door het zeer snelle groeien en rijke bloei een bijzondere 
cristaatvorm leek. Ook Lies had een bijzonderheid meegebracht een 
Mammillaria met daarin een groeitak van iets anders in de vorm van een 
cristaat. Dat kon volgens de deskundigen wel eens een heksenbezem-achtig 
groeisel zijn. Coert toonde nog een erg gedrongen groeiende Leuchtenbergia 
met ofwel verdroogde knoppen ofwel verdroogde zaadbessen of niet bloeiend 
door een infectie. Deze is als kopstek afkomstig van een verwaarloosd 
exemplaar, een aantal verdere tepels is ook gestekt, zijn al beworteld maar 
doen verder nog niets.

Tenslotte besprak Gerard na de verloting de plant van de maand Lophophora 
williamsii. Een sterke plant en trouwe bloeier die in de zeventiger jaren zeer 
populair was wegens de hallucinogene bestanddelen die deze bevat en 
daarvoor zelfs uit kassen werd gegapt. Helaas voor die liefhebbers hiervan, in 
Mexico gaat dat op maar met ons miezerige zonnetje zit dat er letterlijk niet in.
Hopelijk zien we elkaar allemaal tijdens de zomerbijeenkomst op 26 augustus.

Coert van Dijk

Afscheid van Cor Visser
Onlangs is ons trouwe lid, oud-afdelingsvoorzitter en erkend cactofiel Cor 
Visser gemigreerd naar België.
Cor was als jongen al geïnteresseerd geraakt in cactussen en ook in vetplanten 
natuurlijk. Zo werd hij al in 1967 lid van Succulenta en bezocht samen met 
een vriend per fiets de bijeenkomsten van de  afdeling West-Brabant, een 
aardig tochtje vanuit Breda. Later, het zal zo 1977 geweest zijn, vestigde hij 



zich in Ede en werd lid van onze afdeling die toen trouwens nog gewoon 
“Arnhem” heette.
Cor ging mee met het jaarlijkse reisje, had altijd een vraag over een plant of 
waar iets voorkwam of vermeldde iets bijzonders of had een andere positieve 
bijdrage. Door zijn werk bij defensie moest hij nogal eens naar het buitenland, 
zelfs voor langere perioden. Zo verliet hij na zijn vertrek uit Ede de afdeling 
om zich voor het werk een tijd in Amerika te vestigen. Teruggekomen in ons 
land vestigde hij zich weer in de omgeving en werd, hoe kan het ook anders, 
weer lid van de afdeling. Nadat Jan Sevenster te kennen had gegeven zijn 
voorzitterschap te willen beëindigen werd Cor zijn opvolger. Toen na twee 
bestuursperioden Cor wilde stoppen mocht ik hem opvolgen. In deze laatste 
periode heb ik hem het intensiefst meegemaakt. Als er wat gedaan moest 
worden zoals een plantententoonstelling in Arnhem, het organiseren van het 
60- jarig bestaan van de afdeling, het vertonen van beelden met een praatje om
een avond op te vullen, meegaan naar een kweker of het passen op de beamer, 
Cor was daar altijd voor te porren, altijd present. Ook brachten reizen naar 
Zuid-Amerika hem regelmatig in gebieden waar cactussen groeien en bloeien 
en deed hij daar later smakelijk verslag van. Uit die praatjes, eerst nog met 
dia’s, bleek duidelijk dat Cor’s belangstelling niet alleen uit ging naar onze 
stekelplanten, maar ook de rest van de flora en fauna, eigenlijk alles daarvan 
had wel zijn belangstelling, iets wat je gelukkig bij de meeste liefhebbers 
tegenkomt.
Nadat hij gestopt was bij defensie deed hij vrijwilligerswerk bij zorgboerderij 
Makandra, was hij actief voor een natuurorganisatie en besteedde meer tijd aan
reizen. Altijd was hij in voor kasbezoek en andere afdelingsactiviteiten. De 
laatste jaren begon zijn gezondheidstoestand iets te verslechteren, uiteindelijk 
leidend tot een forse operatie, de complicaties die daar weer uit voortvloeiden 
maakten dat hij zijn hobby’s, het onderhouden van zijn prachtig aangelegde 
tuin en de kas met cactussen in Lunteren en zijn vrijwilligerswerk  niet meer 
volledig aan kon, het werd te zwaar. Na al eerder met het idee gespeeld te 
hebben te emigreren naar België, heeft Cor tenslotte de knoop doorgehakt en 
is begin mei naar een appartement in  Overpelt verhuisd. Gelukkig hebben de 
leden van de afdeling behalve goede herinneringen aan de altijd 
goedgehumeurde Cor, ook nog als stoffelijke blijk van herinnering een groot 
deel van zijn planten kunnen ophalen, die net als de herinnering aan Cor bij 
ons zeker gekoesterd zullen worden.
Het ga je goed Cor daar in dat Belgenland en hou contact. 

Coert van Dijk



Planten Cor Visser
In de laatste week van april mocht ik met Gerard de, na het uitzoeken van de 
mooiste planten door leden van de afdeling, overgebleven planten bij Cor 
Visser ophalen. Dat was behalve om Cor wat bij te staan bij het opruimen ook 
leuk want zo verdwenen oude jongens, niet meer zo goed uitziende bejaarden 
en nog niet volgroeide stekjes niet in de kliko maar kregen weer een plaatsje 
bij een liefhebber. Er waren zeer oude Neoporteria’s en Astrophythums bij, 
maar ook zeer oude uitgegroeide Rebutia’s, Gymno’s en veel Lobivia’s. 
Daar zie je ook dat de cactussmaak in de loop van de jaren wijzigt, waren eerst
Mamillaria’s erg populair, later werden dat de Chilenen en na de publicaties 
van Rausch ook Lobivia, weer gevolgd door Rebutia en later raakten 
Sulcorebutia’s in en later ook weer uit de mode.  Daarbij bleek al snel enig 
verschil, waar Gerard al snel richting kliko draafde, haalde Coert soms daar 
weer planten uit, een kwestie van verschil in bejaardenzorg dus. Het is toch 
zonde een wat uitgelopern Aylostera donaldiana weg te gooien, je kunt hem 
beter na wat stekken gesneden te hebben in een hangpot zetten en wacht dan 
de bloei maar af (afb 1). 

Afb.1



Daarbij doe je leuke ontdekkingen, een Lobivia backebergii (L) of weet 
iemand een betere naam, die prachtig dieprood blijkt te  bloeien en een 
Lobivia grandiflora herzogiana (R) die ook een prachtige bloemenweelde geeft
(afb.2 ) zijn echte aanwinsten. Daarnaast was er een zuilvormige plant die leek
op een Neoporteria, pardon Eriosyce natuurlijk. Maar toen er vorige week 
knoppen inkwamen leek het meer op een Acanthocalycium. Maar een 
zuilvormig groeiende Acanthocalycium? Bij mij blijven ze behalve de 
klimpelianum die ietsjes verlengd bolvormig kan worden, echt alleen 
bolvormig ook al zijn ze meer dan 15-20 jaar oud. Wanneer de bloemen 
opengaan is de typische bloemvorm en kleur toch echt die van de 
Acanthocalycium violaceum oftewel voor de fijnproevers A. klimpelianum 
violaceum (afb.3), een bejaarde van 30 cm hoog en 7,5 cm Ø
Hieruit valt maar één conclusie te trekken: zet oude planten niet te snel bij de 
kliko, maar kweek ze weer op, snij er stekken van en laat jezelf en anderen 
genieten van het resultaat. 

Afb. 2

Coert van Dijk



       
Afb. 3                                                  Plant uit de kas van Lies Oudshoorn

Wie is wie: Lies Oudshoorn
Ik ben Lies Oudshoorn, getrouwd met Huub en beiden geboren en getogen in 
Amsterdam. Destijds moest je getrouwd zijn om een huis en baan te krijgen. 
Dat deden we en kwamen zo in Soest terecht. Door de paarden, die we toen 
niet bij huis hadden gingen we toch zoeken naar een andere plek en dat werd 
Voorthuizen waar we al weer ruim 40 jaar wonen.
Cactussen en vetplanten hoe kom je er toe om die te verzamelen. Nou dat is al 
van kinds af aan. Ik kreeg van m’n moeder een bloeiend plantje in m’n 
kamertje en die ging gewoon dood, omdat ik het vergat water te geven. Ze 
werd het zat en gaf mij een vetplant daar kon ze zich geen buil aan vallen, zo 
begint hier de geschiedenis. Van Amsterdam naar Soest. Ik kreeg van een 
kennis een tafelkas met planten, die toen op het balkon van onze  flat stond . 



Met haar ging ik maandelijks naar Succulenta Den Haag en maakte met die 
vereniging een prachtige reis naar de tuinen van Rothschild in Monaco waar 
we zulke mooie cactussen en een oase van Lithops hebben gezien om nooit te 
vergeten. De tafelkas ging mee naar Voorthuizen en daar bevroor me de hele 
boel. Toch maar weer opnieuw begonnen maar het was een heel gesjouw 
iedere keer naar binnen. Toen ik heel onfortuinlijk van m’n paard ben gevallen
kon ik de planten niet meer verzorgen en werd het prachtig groen van de 
klaver. Een vriend zei je g a a t door hoor!!!!!. Alles eruit gehaald en met een 
kwastje de worteltjes schoongeveegd en toen op zoek naar nieuwe 
cactusgrond. Die kocht ik bij Intratuin en dat was zo veel , dat een meneer dat 
opviel. Die meneer was Anton Hartsuiker, die me vroeg wat ik daar mee ging 
doen. Het verhaal verteld en hij zei dat er een gezellige club in Wageningen 
was. Zo is het gekomen, dat ik Anton ophaal en we gezellig samen gaan. Ik 
leer veel van de geweldige kennis die er is op de club en geniet van de sfeer. Ik
luister goed, maar moet zeggen, dat ik toch nog steeds maar een beetje aan 
pruts, maar ben toch trots op m’n bloemetjes die er nu in m’n kasje zijn.



Vraag en aanbod
Aangeboden door Coert van Dijk: bims, 10 liter voor € 3,20. 
Mee te nemen naar de vergadering of af te halen in Overberg. Graag van 
tevoren een mail of telefoontje.

Plant in bloei bij Anton Hartsuiker
Ongeveer 3 weken geleden zag ik tot mijn verrassing in de (zeker 25 jaar 
oude ) Trichocereus spachianus een grote knop verschijnen. De plant, een 
entstam, is 1,5 meter hoog. Goed in de gaten gehouden en ja hoor, na een paar 
dagen verscheen er een schitterende bloem. Zeker 15 cm in doorsnee.  Licht 
geurend. Hij heeft wel 3 dagen gebloeid. Veel langer dan de Koningin van de 
nacht!
Ik vind het heel bijzonder. Het was de eerste keer dat deze (ent)stam bloeide.



Activiteitenkalender
-26 augustus: zomeravondbijeenkomst bij Ben Tänzer

-9 september:  bijeenkomst in Wageningen

-14 oktober: grote najaarsverloting

-11 november: lezing

-9 december: gezellige avond 

Kopij gevraagd: kopij voor het oktobernummer van Xerophyta graag uiterlijk
30 september inleveren.



Contact
Chris Geris, tel: 0318-417319, email: chrisgeris@planet.nl

Lidmaatschap 
Contributie afd. Wageningen e.o.: € 25, gezinsleden € 12,50 en jeugdleden 
€ 10 per jaar.
Contributie overmaken op rekeningnummer NL42 INGB 0007 4090 94 ten 
name van: Succulenta afd. Wageningen e.o.

Vergaderlocatie
Zaal van de speeltuinvereniging "Tuindorp"
Floralaan 20/B te Wageningen. Tel.: 0317-411601

 Omslagfoto: Escobaria minima
 foto: Valentino Vallicelli, www.llifle.com      
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